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BRM.0012.1.5.2013   
 

Protokół nr 5/2013 
z posiedzenia Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu 

Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich 
odbytego w dniu 27 marca 2013 roku 

 

 

Godzina rozpoczęcia: 09.00 

Godzina zakończenia: 10:20 

 
W komisji udział wzięli 
 
Członkowie Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu: 
 (lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu) 
 
Bogdan Tkaczyński   Przewodniczący Komisji 
Ryszard Przyszlak   Zastępca Przewodniczącego 
Antoni Dulęba    Sekretarz Komisji 
Anna Józefowicz    Członek 
Jadwiga Dziewa    Członek 
Danuta Tkaczonek   Członek 
Władysław Witkowski  Członek 
Grażyna Sobór   Członek 
 
Nieobecny: 
Zdzisław Burnat    
 
Ponadto uczestniczyli: (lista obecności stanowi załącznik nr 2 do protokołu) 
 
PORZĄDEK OBRAD 
 
1. Przyjęcie porządku obrad. 

2. Informacja o zastosowanych umorzeniach podatkowych. 

3. Opiniowanie projektów uchwał. 

4. Sprawy różne. 

5. Zakończenie obrad. 

 
Ad. pkt. 1 Przyjęcie porządku obrad 
 
Komisja przyjęła porządek obrad. 
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Ad. pkt. 2 Informacja o zastosowanych umorzeniach podatkowych. 

 
Skarbnik Gminy Bożena Kurczyna, omówiła przedłożoną wcześniej w/w 
informację w formie pisemnej, która stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu Gminy Bogdan 
Tkaczyński: otworzył dyskusję. 
 
Następnie zapytał, o kwotę zarządu powiatu ząbkowickiego, który otrzymał 
umorzenie, co wchodzi w zakres tej kwoty? 
 
Skarbnik Gminy Bożena Kurczyna, odpowiedziała, że podatek od nieruchomości. 
 
Burmistrz Ząbkowic Śląskich, dopowiedział, że jest to kwestia podatku, który był 
naliczony za ten ich budynek LO. Ten budynek miał zastosowanie oświatowe i 
wtedy był zwolniony, a później został przekształcony, i jeszcze nie jest użytkowany. 
 
Również poinformował, że we wszystkich przypadkach, jeżeli chodzi o procedurę, 
firma czy osoba indywidualna składając wniosek o umorzenie lub o rozłożenie na 
raty, wydział finansowy zbiera wszelkie dokumenty w tym zakresie i przedstawia 
jemu te dokumenty i swoje stanowisko. Dopowiedział, że na te dwa lata jego 
funkcjonowania w urzędzie to był może jeden przypadek, że mieli inne zdanie z 
wydziałem finansowym. 
 
Radna Grażyna Sobór, zapytała o kwotę dot. K. P. Dąbrowskich. 
 
Burmistrz Ząbkowic Śląskich, dopowiedział, że jest to „Bartek”. I wyjaśnił, co było 
powodem umorzenia. 
 
Następnie Radna Grażyna Sobór, zapytała o OSiR. 
 
Burmistrz Ząbkowic Śląskich, dopowiedział, że są to umorzenia wynikające z 
płacenia przez nich podatku od części hali sportowej, gdzie jest prowadzona 
działalność gospodarcza, czyli od restauracji tego baru. 
 
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu Gminy Bogdan 
Tkaczyński, zamknął dyskusję nad tym punktem. 
 
 
Ad. pkt. 3 Opiniowanie projektów uchwał. 

 
• Projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Miasta i Gminy 

na rok 2013 
 

Skarbnik Gminy Bożena Kurczyna, poprosiła o autopoprawkę, a mianowicie o 
zmianę, przeniesienie planów wydatków.  
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Następnie odczytała powyższy projekt uchwały wraz z uzasadnieniem, który 
stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
 
Burmistrz Ząbkowic Śląskich, poprosił o zmianę w uzasadnieniu: jest „terenową 
stację” a powinno być „powiatową stację” 
 
Następnie Zastępca Burmistrza Piotr Miernik, wniósł autopoprawkę w zadaniach 
inwestycyjnych w dziale 921 rozdział 921 20 § 6050, a m.in. musi zmienić nazwę 
zadania tak, aby dopasować ją do zgodnej z tą, jaka widnieje w uzyskanym 
dofinansowaniu od ministra kultury. 
Zmiana zapisu zadania pn. „Ząbkowice Śląskie, Zamek (XIV-XVI w.): prace 
zabezpieczające korony murów skrzydła wschodniego i południowego oraz prace 
konserwatorsko – zabezpieczające południowo – wschodniej bastei – II etap”. 
 
Dodał, że w ramach tego zadania Remont Ruiny Zamku, tam starali się o to 
dofinansowanie, które uzyskali od Ministra Kultury, ale w ramach tych pieniążków 
tam też jest kontynuacja projektu, jaki jest opracowywany na ruiny zamku, i w tym 
roku też muszą zapłacić II transze tego projektu. W tych pieniążkach zabezpieczone 
są pieniądze na opłacenie tego projektu i na projekt związany z konserwacja ruin 
zamku w ramach, którego starali się o dofinansowanie. W związku z tym ta nazwa 
Remont Ruin Zamku zostanie podzielona na, dwie, czyli to, co zostało przeczytane 
zgodnie z wnioskiem oraz druga dokumentacja techniczna „Robót zabezpieczających 
w Zamku w Ząbkowicach Śląskich” zgodnie z umową. Z jednego zadania będą 
stworzone dwa zadania, natomiast kwota zostaje ta sama. Zmieniają się tyko nazwy. 
 
Radny Władysław Witkowski, nawiązał do uzasadnienia i zapytał o konserwację 
rowu młynówka, gdzie znajduje się ten rów i o co tu chodzi? 
 
Kierownik Wydziału IGP Wojciech Jankowski, odpowiedział, że, jak co roku tak i 
w roku bieżącym starają się o wykonanie 50/50 % prac melioracyjnych, przez dwa 
lata robili potok w Pawłowicach, a w tym roku planują robić młynówkę w 
Ząbkowicach Śląskich, począwszy od ulicy kamienieckiej, czyli ogrodowa, łąkowa i 
zejściem niżej, tak to jest przyjęte i będą to remontowali. I w związku z tym oni 
pierwotnie muszą zabezpieczyć na tym zadaniu całość, czyli 62 tys i jeżeli podpiszą 
umowę to będzie zwrot 30 tys.  
 
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu Gminy Bogdan 
Tkaczyński, w związku z brakiem dalszych głosów w dyskusji zamknął ją i zapytał:, 
kto jest za przyjęciem projektu uchwały wraz wprowadzonymi autopoprawkami? 
 
Głosowanie: jednogłośnie. 
 
Projekt został przyjęty.  
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• Projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej Gminy Ząbkowice Śląskie na lata 2013- 2027; 

 
Skarbnik Gminy Bożena Kurczyna, powiedziała, że zgodnie z nowymi zapisami w 
rozporządzeniu wszystkie jednostki samorządu zobowiązane są do końca marca 
przedłożyć do RIO wieloletnie prognozy finansowe wg nowego wzoru. Ten wzór 
został bardzo poszerzony bardzo uszczegółowiony. Najistotniejsze jest w tym, że 
gmina zachowuje w wysokości bezpiecznej. 
 
Następnie omówiła powyższy projekt uchwały wraz z nowymi objaśnieniami, który 
stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
 
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu Gminy Bogdan 
Tkaczyński: otworzył dyskusję. 
 
W temacie sprawozdań, Skarbnik Gminy Bożena Kurczyna, wyjaśniła, że zgodnie z 
tym rozporządzeniem do tej pory wyglądało to tak, że uchwała była przesyłana do 
RIO i koniec. Natomiast Regionalna Izba przesyłała informację na życzenie Ministra 
takie, jakie sobie życzył. W tej chwili jest to uregulowane prawnie. Wieloletnia 
Prognoza będzie przesyłana elektronicznie tak jak sprawozdania w terminach 
określonych w tym rozporządzeniu, czyli na koniec każdego kwartału. Plan musi 
być zgodny z budżetem i wszystkie zmiany, które w okresie tego kwartału były 
dokonywane na budżecie muszą mieć odzwierciedlenie na bieżąco w wieloletniej 
prognozie finansowej, czyli jest pełny nadzór ministra, Regionalna Izba jest 
zobowiązana do 5 następnego miesiąca do przekazania wraz z opinią o nadzorze. 
Minister Finansów jest zobligowany do podania do publicznej wiadomości o 
zadłużeniu jednostek samorządu terytorialnego. 
 
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu Gminy Bogdan 
Tkaczyński, dodał, że na podstawie tych projektów, przedstawionych sprawozdań 
mogą na dzień dzisiejszy być spokojni o sytuację finansową, bo wskaźnik zadłużenia 
wynosi 32, 27, natomiast wskaźnik planowanej łącznej spłaty zobowiązań 4,94. 
 
W związku z brakiem dalszych głosów w dyskusji Przewodniczący Komisji 
Rozwoju Gospodarczego i Budżetu zamknął ją i zapytał:, kto jest za przyjęciem 
projektu uchwały? 
 
Głosowanie: jednogłośnie. 
 
Projekt został przyjęty.  
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• Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie 
Gminy Ząbkowice Śląskie środków stanowiących fundusz sołecki w roku 
budżetowym 2014; 
 

Kierownik Wydziału GN Agnieszka Gnach, odczytała powyższy projekt uchwały 
wraz z uzasadnieniem, który stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
 
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu Gminy Bogdan 
Tkaczyński: otworzył dyskusję. 
 
Brak głosów. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący Komisji Rozwoju 
Gospodarczego i Budżetu zamknął ją i zapytał:, kto jest za przyjęciem projektu 
uchwały? 
 
Głosowanie: jednogłośnie. 
 
Projekt został przyjęty.  
 
 
• projekty uchwał w sprawie zatwierdzenia zmian w Planie Odnowy 

Miejscowości (szt. 11) 
 
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu Gminy Bogdan 
Tkaczyński, poprosił ab przedstawić, na czym polegają zmiany a później komisja 
będzie kolejno głosować dla poszczególnych miejscowości, ponieważ są to 
identyczne projekty uchwał. 
 
Inspektor Danuta Wyskwarska, wyjaśniła, że generalnie zmiany dot. planów 
odnowy miejscowości, zmiana ta została wprowadzona rozporządzeniem ministra 
rolnictwa i rozwoju wsi, dodatkowo jeden element został dodany do planów 
odnowy miejscowości dokładnie tj.: „opis i charakterystyka obszarów o szczególnym 
znaczeniu dla zaspakajania potrzeb mieszkańców sprzyjających w nawiązywaniu 
kontaktów społecznych we względu na ich położenie oraz cechy funkcjonalno 
przestrzenne”. Każda z uchwał zawiera plan odnowy miejscowości przyjęty przez 
zebranie wiejskie. Jest to niezbędne do uzupełnienia wniosków, jakie zostały złożone 
o dofinansowanie budowy placów zabaw w 9 miejscowościach, i w miejscowości 
Braszowice tam jest złożony wniosek, nie przez gminę, ale również jest niezbędny 
taki element w planie odnowy miejscowości.  
 
Następnie odczytała jeden z projektów uchwał: w sprawie zatwierdzenia zmian w 
Planie Odnowy Miejscowości Braszowice, który stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
 
Wprowadzono autopoprawkę w numeracji paragrafów. 
 
 



6 

 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu Gminy Bogdan 
Tkaczyński, otworzył dyskusje nad projektami uchwał, w której nikt nie zabrał 
głosu. 
 
W związku z powyższym zapytał:,  
 
* kto jest za przyjęciem projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia zmian w Planie 
Odnowy Miejscowości Braszowice? 
 
Głosowanie: jednogłośnie. 
 
Projekt został przyjęty.  
 
* kto jest za przyjęciem projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia zmian w Planie 
Odnowy Miejscowości Jaworek?  
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
 
Głosowanie: jednogłośnie. 
 
Projekt został przyjęty.  
 
* kto jest za przyjęciem projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia zmian w Planie 
Odnowy Miejscowości Grochowiska? 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
 
Głosowanie: jednogłośnie. 
 
Projekt został przyjęty.  
 
* kto jest za przyjęciem projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia zmian w Planie 
Odnowy Miejscowości Koziniec? 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
 
Głosowanie: jednogłośnie. 
 
Projekt został przyjęty.  
 
* kto jest za przyjęciem projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia zmian w Planie 
Odnowy Miejscowości Kluczowa?  
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
 
Głosowanie: jednogłośnie. 
 
Projekt został przyjęty.  
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* kto jest za przyjęciem projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia zmian w Planie 
Odnowy Miejscowości Pawłowice? 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 
 
Głosowanie: jednogłośnie. 
 
Projekt został przyjęty.  
 
* kto jest za przyjęciem projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia zmian w Planie 
Odnowy Miejscowości Olbrachcice Wielkie? 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 
 
Głosowanie: jednogłośnie. 
 
Projekt został przyjęty.  
 
* kto jest za przyjęciem projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia zmian w Planie 
Odnowy Miejscowości Sulisławice? 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 
 
Głosowanie: jednogłośnie. 
 
Projekt został przyjęty. 
 
* kto jest za przyjęciem projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia zmian w Planie 
Odnowy Miejscowości Szklary Huta? 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 
 
Głosowanie: jednogłośnie. 
 
Projekt został przyjęty. 
 
* kto jest za przyjęciem projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia zmian w Planie 
Odnowy Miejscowości Tarnów? 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 
 
Głosowanie: jednogłośnie. 
 
Projekt został przyjęty. 
 
* kto jest za przyjęciem projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia zmian w Planie 
Odnowy Miejscowości Szklary? 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 
 
Głosowanie: jednogłośnie. 
 
Projekt został przyjęty. 
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• Projekt uchwały w sprawie ustalenia zasad i trybu korzystania z dróg 
wewnętrznych Gminy Ząbkowice Śląskie;; 

 
Kierownik Wydziału IGP Wojciech Jankowski, powiedział, że jest to uchwała 
porządkująca sprawy związane z zajęciem pasa drogowego na drogach publicznych. 
Dodał, że będzie to regulowane umowa cywilno- prawną. poprosił o poprawienie 
oczywistej omyłki w § 3 ust. 2: jest, „z co najmniej miesięcznym wypowiedzeniem” a 
powinno być, „z co najmniej miesięcznym wyprzedzeniem”. 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 
 
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu Gminy Bogdan 
Tkaczyński: otworzył dyskusję. 
 
Brak głosów. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący Komisji Rozwoju 
Gospodarczego i Budżetu zamknął ją i zapytał:, kto jest za przyjęciem projektu 
uchwały? 
 
Głosowanie: jednogłośnie. 
 
Projekt został przyjęty.  
 
• Projekt uchwały w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych oraz 

określenie warunków korzystania z przystanków komunikacyjnych, których 
właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Ząbkowice Śląskie; 

 
Kierownik Wydziału IGP Wojciech Jankowski, powiedział, że jest to uchwała 
porządkująca, gdyż ustawa o transporcie zbiorowym nakazała, żeby przyjąć, jako 
prawo miejscowe ustalenia przystanków na drogach gminnych lub przystanki, które 
są zarządzane przez gminę.  
 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 
 
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu Gminy Bogdan 
Tkaczyński: otworzył dyskusję. 
 
Brak głosów. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący Komisji Rozwoju 
Gospodarczego i Budżetu zamknął ją i zapytał:, kto jest za przyjęciem projektu 
uchwały? 
 
Głosowanie: jednogłośnie. 
 
Projekt został przyjęty.  
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• Projekt uchwały w sprawie ustalenia stawek opłat za zajęcie pasa drogowego 
dróg gminnych na terenie Gminy Ząbkowice Śląskie 

 
Zastępca Burmistrza Piotr Miernik, odczytał powyższy projekt uchwały wraz z 
uzasadnieniem, który stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 
 
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu Gminy Bogdan 
Tkaczyński: otworzył dyskusję. 
 
Radna Grażyna Sobór, dla porównania nawiązała do poprzedniego okresu zapytała 
o kwotę opłat np. stawek za jeden dzień za zajęcie pasa drogowego, jeżeli chodzi o 
reklamy. 
 
Zastępca Burmistrza Piotr Miernik, odpowiedział, że zgodnie z uchwałą nr 
I/1/2004 z 30 stycznia 2004 roku kwota stanowi 1 zł za 1 m2 za 1 dzień. 
 
Wywiązała się krótka dyskusja w tym temacie. 
 
Radny Władysław Witkowski, zapytał jak wygląda sprawa z awariami delfina, czy 
są obciążani za zajęcie pasa drogowego. 
 
Zastępca Burmistrza Piotr Miernik, odpowiedział, że nawet zajęcie pasa drogowego 
związane z jakąś awarią też jest naliczana opłata, ale wygląda to troszkę inaczej.  
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący Komisji Rozwoju 
Gospodarczego i Budżetu zamknął ją i zapytał:, kto jest za przyjęciem projektu 
uchwały? 
 
Głosowanie: jednogłośnie. 
 
Projekt został przyjęty.  
 
 
• w sprawie regulaminu przyznania dodatków oraz innych składników 

wynagrodzenia dla nauczycieli zatrudnionych w szkołach lub placówkach 
prowadzonych przez Gminę Ząbkowice Śląskie; 

 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 
 
Kierownik Wydziału EKS Marek Błażejewski, odniósł się do kwestii, które 
przekładają się na sprawy finansowe. Powiedział, że jeżeli chodzi o dodatki i inne 
składniki wynagrodzenia to kwestie finansowe wiążą się z dodatkiem 
motywacyjnym, który przekłada się w zapisach tego projektu uchwały 6 %, ale było 
to przyjęte wcześniej, natomiast novum w tej uchwale są kwestie związane z 
dodatkiem funkcyjnym a konkretnie tylko w tych obszarach, które dotyczą 
wychowawstw. W grupach przedszkolnych, klas szkolnych 1-3 w szkołach 
podstawowych proponują podniesienie tego dodatku funkcyjnego za 
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wychowawstwo do 120 zł (było 75 zł), w klasach 4-6 w szkołach podstawowych 
również do 120 zł (było 70 zł), w publicznych gimnazjach z 85 zł do 130 zł, 
opiekunowie stażu do 80 zł i nauczyciele metodycy od 60 do 200 zł. Pozostałe 
kwestie związane z dodatkiem funkcyjnym pozostają bez zmian.    
 
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu Gminy Bogdan 
Tkaczyński: otworzył dyskusję. 
 
Radny Antoni Dulęba, nawiązał do strony 1, dodatki za warunki pracy § 4 pkt. 1 
zajęcia dydaktyczne w klasach przysposabiających do praca, powiedział, że w 
szkołach podstawowych nie istnieje, w gimnazjach nie istnieje, uważa, że albo to ktoś 
spisał, albo mają rozszerzyć zakres prac gimnazjalnych, nawiązał również do 
dodatku motywacyjnego. Uważa, ze trzeba się nad nimi zastanowić. 
 
Kierownik Wydziału EKS Marek Błażejewski, powiedział, że jeżeli chodzi o 
dodatek za warunki pracy jak i inne dodatki to wszystkie te zapisy wynikają jakby z 
przepisów prawa. Chcą, aby wszystkie zapisy wymagające, aby się znalazły w tym 
regulaminie zaistniały. Prawdą jest, że zapis, który został wspomniany o dodatkach 
za warunki w pracy, nie przekłada się dzisiaj na żadną placówkę, ale on mieści się w 
zapisach ustawy, chcieli go zawrzeć, aby on był w razie, kiedy taka konieczność 
zaistnieje, to nie będą wprowadzać kolejnych zmian w tej uchwale stanowiącej 
regulamin i to usprawni ich pracę. 
Jeśli chodzi o dodatki motywacyjne, to one też są zapisane w regulaminie na bazie 
przepisów obowiązujących w tym zakresie i karty nauczyciela. Oprócz tego 
dyrektorzy szkół, grono pedagogiczne uchwalają wewnętrzne bardziej szczegółowe 
kryteria przyznające dodatek motywacyjny. Dodał, że ten regulamin jak i 
regulaminy wewnątrz szkolne dot. określania kryteriów przyznawania dodatku 
motywacyjnego są opiniowane przez przedstawicieli wszystkich nauczycieli, a więc 
przez przedstawicieli związków zawodowych. I ten projekt uchwały jak i wszelkie 
kwestie uszczegóławiania zapisów regulaminu będących przedmiotem działań 
pedagogicznych są również opiniowane przez zarówno nauczycieli jak i przez 
związki zawodowe. 
 
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu Gminy Bogdan 
Tkaczyński, jeżeli chodzi o klasy przysposabiające do pracy to są w gimnazjach na 
terenie kraju takie klasy. U nas jeszcze takich klas nie ma, ale jest to ujęte na wszelki 
wypadek. 
 
Radna Danuta Tkaczonek, nawiązała do kwestii dodatków: funkcyjnego, 
wychowawczego, i zapytała Pana Kierownika czy znana jest wysokość kwoty dla 
budżetu, jaka będzie związana z podniesieniem tego dodatku, np. ile gminę 
kosztowało do tej pory, a ile będzie po zmianach? Kwota ogółem. 
 
Kierownik Wydziału EKS Marek Błażejewski, opowiedział, że wydział robił takie 
symulacje i takie materiały posiadają. 
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W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący Komisji Rozwoju 
Gospodarczego i Budżetu zamknął ją i zapytał:, kto jest za przyjęciem 
przedstawionego projektu uchwały pod względem finansowym? 
 
Głosowanie: 5 głosów za, 2 głosy wstrzymujące, 0 głosów przeciw 
 
Przy dwóch głosach wstrzymujących projekt został przyjęty.  
 
 
• w sprawie przedłużenia czasu obowiązywania dotychczasowych taryf 

Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji "Delfin" Sp. z o.o. w Ząbkowicach 
Śląskich dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzenia 
ścieków odbiorców usług w granicach administracyjnych Gminy Ząbkowice 
Śląskie; 

 
Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Dominik, odczytał powyższy projekt 
uchwały, który stanowi załącznik nr 22 do protokołu. Wniosek spółki Delfin stanowi 
załącznik nr 23 do protokoły. 
 
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu Gminy Bogdan 
Tkaczyński: otworzył dyskusję. 
 
Radna Danuta Tkaczonek, powiedziała, że jakiś czas tematu skierowała interpelację 
na wniosek dość sporej grupy mieszkańców. Dodała, że w interpelacji sformułowała 
wszystkie problemy, które mieszkańcy podnosili w związku ze stawkami 
obowiązującymi taryf za odbiór ścieków i za dostarczenie wody, i jednocześnie 
skierowała wniosek, aby sprawę wszechstronnie zbadać i jeżeli jest to możliwe 
doprowadzić do takiej sytuacji, aby te stawki uległy zmniejszeniu. Najmocniejszą 
kwestią, którą mieszkańcy artykułowali to była prośba, aby jednak mogli płacić za 
dostarczenie wody i odbiór ścieków wedle rzeczywistego zużycia, aby ten 
abonament, który jest stałą kwotą, był mniejszy. 
Dodała, że otrzymała odpowiedź z wydziału infrastruktury, że interpelacja została 
skierowana do Przedsiębiorstwa „Delfin” i do dnia dzisiejszego nie otrzymała 
jakiekolwiek odpowiedzi, która by odnosiłaby się do tych podniesionych spraw. Czy 
one zostały zbadane szczególnie, czy ta rzetelność naliczenia abonamentu jest 
rzeczywista. Ma prośbę o odpowiedź, o ustosunkowanie się do tej interpelacji, do 
tych uwag mieszkańców i faktycznie, czy nie istnieje możliwość, aby to przesunięcie 
nastąpiło na linii abonament a bezpośrednia cena za dostarczenie wody i odbiór 
ścieków. 
 
Burmistrz Ząbkowic Śląskich Marcin Orzeszek, powiedział, że kwestię odpowiedzi 
na interpelację wyjaśnią. Odniósł się również do pytań dot. stawek za wodę i ścieki. 
Prezes spółki przedłożył uchwałę o przedłużeniu taryf, a nie tak jak to było w roku 
poprzednim, że składa wniosek o uchwalenie taryf, tylko bezpośrednio idzie to do 
Rady Miejskiej. W związku z powyższym Burmistrz zgodnie z przepisami nie 
wydaje opinii w tym zakresie. Jeżeli chodzi o kwestie abonamentu, zderzyły się dwie 
opinie: z jednej strony osób m.in. tych Pań, które występowały o zmianę 
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abonamentu, ale i również zderzyli się z opiniami, że dla rodzin wielodzietnych i 
które więcej używają wody, kwestia abonamentu w takim zakresie jest 
korzystniejsza jest lepszym rozwiązaniem. Więc tak naprawdę, że w tym przypadku 
nie będzie złotego środka, bo dla osób, które używają mniejsza ilość wody lub są 
samotnymi osobami dla nich korzystniejsze byłoby rozwiązanie, że cena wody 
mogłaby być troszeczku wyższa a abonament niższy. Ale dla rodzin w szczególności 
wielodzietnych ta sytuacja jest odmienna. Wyważenie tego na dzień dzisiejszy, która 
grupa społeczna, byłaby bardziej zadowolona lub bardziej pokrzywdzona wg jego 
opinii jest dzisiaj trudne do zbadania. Wyraził swoje zdanie na ten temat, że łącznie 
czy patrząc na abonament i na kwestie ceny za wodę, że nie ma podwyżki a przez to 
również może być realizowany proces inwestycyjny, który jak widać w mieście jest 
realizowany i plany na 2013, 2014 na kolejne plany inwestycyjne, które są a mają 
bardzo dużo zadań. 
  
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu Gminy Bogdan 
Tkaczyński, dodał, że na jednych z poprzednich posiedzeń komisji gospodarczej Pan 
Prezes Gwóźdź bardzo szeroko omówił realizację zadań i to, co ma w planie, to, co 
jest realizowane, poświecili dużo czasu na temat przedsiębiorstwa wodociągów i 
kanalizacji, Pan Gwóźdź szeroko przedstawił wachlarz tych rzeczy, do których się 
przymierza. 
 
Zastępca Burmistrza Piotr Miernik, również zabrał głos w tym temacie. Powiedział, 
że prawdą jest, że ten abonament po części uderza w osoby mniej zamożne, 
natomiast osoby te mniej zamożne one głównie zamieszkują obiekty wielorodzinne i 
mają wyjście z tej sytuacji, wystarczy, że wspólnota podejmie stosowną uchwałę, 
założą jeden licznik na całą wspólnotę, cały abonament rozkłada się w stosunku do 
liczby osób właścicieli tych lokali. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący Komisji Rozwoju 
Gospodarczego i Budżetu zamknął ją i zapytał:, kto jest za przyjęciem 
przedstawionego projektu uchwały? 
 
Głosowanie: 6 głosów za, 1 głos wstrzymujący, 0 głosów przeciw 
 
Przy jednym głosie wstrzymującym projekt został przyjęty.  
 
 
• w sprawie programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi i zapobiegania 

bezdomności zwierząt oraz ich wyłapywania na terenie gminy Ząbkowice 
Śląskie oraz dalszego z nimi postępowania; 

 
Inspektor Anna Majorczyk, powiedziała, że ten program nie różni się zasadniczo od 
programu z 2012 roku. Różni się jednym elementem. W programie z 2013 roku 
zostało dokładnie sprecyzowane finansowanie programu, tj. rozdział 4 § 9 ust. 1.-tj. 
jaka kwota będzie przeznaczona na opiekę nad bezdomnymi zwierzętami. 
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Projekt uchwały stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 
 
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu Gminy Bogdan 
Tkaczyński: otworzył dyskusję. 
 
Brak głosów. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący Komisji Rozwoju 
Gospodarczego i Budżetu zamknął ją i zapytał:, kto jest za przyjęciem projektu 
uchwały? 
 
Głosowanie: jednogłośnie. 
 
Projekt został przyjęty.  
 
 
Ad. pkt. 4 Sprawy różne. 

Radny Antoni Dulęba, zapytał Pana Burmistrza, czy uchwała, którą podejmą jutro 
odnośnie opłat za te przystanki, nie spowoduje podwyższenia ceny za 1 km usług 
dla gminy przy przewozach dzieci? 
 
Zastępca Burmistrza Piotr Miernik, odpowiedział, że ta uchwała nie mówi o 
opłacie, ona tylko reguluje. W konsekwencji prawdopodobnie pojawi się w 
najbliższym czasie ta mówiąca o opłacie, i wtedy będzie można się ewentualnie 
wypowiadać na ten temat. Natomiast z tego, co kalkulowali, te kwoty nie będą tak 
znaczne, będą miały wpływ, ale wg nich bardzo niewielki. 
 
Radna Grażyna Sobór, zwróciła się do Pana Prezesa i nawiązała do rozkopów przy 
ulicy grunwaldzkiej, i zapytała czy to są doraźne naprawy? Czy coś większego? 
 
Prezes spółki PWiK „Delfin” Marcin Gwóźdź, odpowiedział, że punktowo można 
było zauważyć ekipę z przedsiębiorstwa, ale głównym wykonawca kanalizacji 
deszczowej w obrębie ulicy Grunwaldzkiej, Kościuszki, Placu Jana Pawła jest firma 
zewnętrzna, która przebudowuje instalację kanalizacji deszczowej. 
 
Radny Antoni Dulęba, nawiązał do firmy, która gromadziła sprzęt pod pomnikiem, 
gdzie przez to jest zniszczona duża część nawierzchni, a niedługo będzie 3 maja. 
Uważa, że należy to poprawić. 
 
Zastępca Burmistrza Piotr Miernik, odpowiedział, że nie będą za to płacić, gdyż jest 
winowajca. Została spisana notatka i jak tylko będzie możliwość mają to poprawić. 
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Ad. pkt. 5 Zakończenie obrad. 
 
 
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu Gminy Bogdan 
Tkaczyński, w związku z wyczerpaniem punktów porządku obrad zamknął 
posiedzenie obrad. 
 
Protokołowała 
Monika Gwóźdź 
 
 
                                                                      
 
              Przewodniczący Komisji 
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